

News from the Episcopal/ Anglican Province of Alexandria December 2020



My Dear Friends,

Merry Christmas to you and your family!

Let me first start by saying, thank you so much for your partnership with us here in Egypt and across the Province of Alexandria. I want you to know that this means a lot to me personally and to your brothers and sisters in the church here. We are really encouraged by your faithful prayers and the many ways you support us. As you read through this end of the year newsletter, I pray that you would be encouraged by the work of the Lord in Egypt and that you would join us in His work here.

This year of 2020 was a difficult one for us all, as we were met with many unexpected circumstances and losses. The loss of our normal routine, the loss of meeting together, and for some of us, the loss of good health, the loss of a job, even the loss of a loved one. While it was a year of loss and darkness in many ways, I want to encourage you with the words of our Jesus, "Whoever follows me will not walk in darkness, but will have the light of life." (John 8:12)

As we celebrate the birth of our Savior Jesus Christ, we are filled with joy and thanksgiving that He is the Light of the World and in Him we have life.

May the Lord bless you,

+ Mounier Egypt



The Most Rev. Dr. Mouneer Hanna Anis

Archbishop of the Episcopal / Anglican Province of Alexandria Diocesan Bishop of Egypt

1. The Episcopal /Anglican Church continues to train teachers and families of the deaf and hard of hearing:

Staff and teachers of the Deaf Unit attended a "Montessori" style training in September, and families of the deaf and hard of hearing students attended a training at the Deaf Unit headquarters in Old Cairo.

14 teachers were trained on new techniques that will help in improving the quality of education for deaf students. The training equipped the teachers to be able to teach their students and their parents the sounds and names of letters and how to use their senses of touch and smell to make sense of the world.

The Deaf unit also continues to train the families of deaf and hard-of-hearing with Video Call to teach families how to deal with physical abuse, sensoralism and behavior in such cases when it is exposed to them A student.



• "الأسقفية" تواصل تدريب معلمي وأسر الصم وضعاف السمع:

تواصل وحدة تعليم الصم التابعة للكنيسة الأسقفية الأنجليكانية في مصر تدريب "مونتسوري" الذي بدأته في شهر سبتمبر، بالإضافة إلى تدريب أسر الطلاب من الصم وضعاف السمع وذلك بمقر وحدة الصم بمنطقة مصر القديمة.

يستهدف التدريب 14 معلمة إذ يركز على تحسين جودة التعليم داخل المدرسة للطلاب الصم ، ويتضمن الجزء العملي في هذا التدريب تعليم المدرسين كيفية تدريس الفرق صوت الحرف واسمه، وكيفية لمس وشم الأشياء مع بعض المهارات الحياتية اللازمة للأطفال مونتيسوري هو منهج تعليمي يؤكد على ضرورة أن تهتم العملية التربوية بتنمية شخصية الطفل بصورة تكاملية في النواحي النفسية و العقلية و الجسدية الحركية، لمساعدته على تطوير قدراته الإبداعية و حل المشكلات كما تستمر الوحدة في تدريب أسر الصم وضعاف السمع بتقنية الفيديو كول وذلك لتعليم الأسر كيفية التعامل مع الإيذاء الجسدي و الحسي والتصرف في مثل تلك الحالات حين يتعرض لها أحد التلاميذ.

2. The Episcopal/Anglican Church's ministry to refugees provided food to 170 refugees:

On 23 September, Refugee Egypt distributed food to 170 refugees which includes individual cases, those that are sick, and exceptional cases. Refugee Egypt is still accepting applications from new arrivals for food aid.

Refugee Egypt provides services to migrants, refugees, and asylum-seekers living in Egypt who have fled their countries of origin because of war or natural disaster. Refugee Egypt provides humanitarian assistance, psychological support, and encouragement. They equip migrants, refugees, and asylum-seekers with employment skills to be self-sufficient, and they help prepare them for resettlement, should they be resettled to another country.



• اللاجئين الإسقفية" قدمنا مساعدات غذائية لـ ١٧٠ مستفيد:

في 23 من سبتمبر، تمكنت وحدة اللاجئين بمصر من توزيع شنت مساعدات غذائية لـ ١٧٠ مستفيد ما بين حالات فردية و حالات مرضية و حالات استثنائية مع مراعاة قواعد التباعد الاجتماعي و الإجراءات الوقائية.

الجدير بالذكر أن وحدة خدمة اللاجئين تقدم خدماتها للمهاجرين واللاجئين وطالبي اللجوء الذين يعيشون في مصر والذين فروا من بلدانهم الأصلية بسبب الحرب أو الكوارث كما تسعى الوحدة لتقديم المساعدات الإنسانية، والتشجيع النفسي والمساعدة في بناء الاكتفاء الذاتي واحترام الذات في إطار تحضيرهم للعودة إلى الوطن أو إعادة التوطين أو الاندماج في المجتمع المصري و تتبع الوحدة مؤسسة الرعاية الأسقفية للخدمات الإجتماعية (الإبيسكوبير) الذراع التنموي للكنيسة الأسقفية الأنجليكانية في مصر.

3. "Together for Egypt "continues with community art activities:

On 25 September the project "Together We Develop Egypt" completed a creative arts workshop under the title "Art for Society" with Dr. Hatem Al-Wakeel, the Creative Facilitator, at the Gusour headquarters which is at All Saints' Cathedral in Zamalek.



The workshop began with an entertainment activity, followed by a discussion on how to implement community-based initiatives and projects based on the arts. Throughout the workshop, they shared their wishes and dreams for their community in which they live, as well as how to transform those dreams into reality. They gave presentations on possible project ideas, which they would like to implement into their community. The workshop finished by discussing how to enable others in their community to bring their dreams into reality.



• معاً من أجل مصر" مستمرة في فعاليات الفن للمجتمع:

يستكمل اليوم 25 من سبتمبر مشروع "معاً من أجل تنمية مصر" فعاليات ورشة الفنون الإبداعية تحت عنوان "الفن للمجتمع" مع الدكتور حاتم الوكيل الميسر الإبداعي وذلك بمقر كاتدرائية جميع القديسين الأسقفية بالزمالك.

بدأت فعاليات اليوم بنشاط ترفيهي ثم بعد ذلك تناقش الشباب في كيفية تنفيذ مبادرات ومشروعات مجتمعية مبنية على الفنون، ذلك من خلال الأفكار التي طرحت على مدار اليوم عن أمنياتهم وأحلامهم للمجتمع الذي يعيشوا فيه ثم بعد ذلك تناقش الشباب عن كيفية تحويل الأحلام لمشروعات على أرض الواقع عن طريق عرض تقديمي عن المشروعات، دار النقاش بعد ذلك في كيفية تمكين مجتمعات أخرى من خروج أحلامهم للنور.

4. The Episcopal/Anglican Church celebrates the graduation of a new class of students from the School of Theology:

On Saturday 26 September, the Episcopal/ Anglican Church celebrated the graduation of a new class of students from the Alexandria School of Theology, with a ceremony hosted by All Saints' Church in Zamalek. Dr. Mounir Hanna, Archbishop of the Province of Alexandria, congratulated the new graduates, saying:

"There is no doubt that what you have learned during these past years at seminary has helped you to increase your knowledge about the mind of God and also about the teaching of the Apostles. I pray that this seminary training you received will help you so that your service will be effective and productive, leading to the growth of the Church and the extension of the Kingdom of God."



Bishop Samy Fawzy, the Dean of the College, also had words of encouragement to say to the graduates:

"The Lord spoke about the harvest being great but the workers being few, which is a call to us! The church needs true servants that are willing to be sent in order to gather his harvest, servants that are dedicated and will not grow tired or give up. God wants servants who meet challenges with the sword of the Holy Word."

• رئيس "الأسقفية" للخريجين الجدد: كونوا تلاميذ حقيقيين للمسيح

السبت الموافق 26 سبتمبر، احتفلت الكنيسة الأسقفية الأنجليكانية بتخريج دفعة جديدة من طلاب كلية اللاهوت الأسقفية وذلك بحفل استضافته الكنيسة بالزمالك. قدم الدكتور منير حنا رئيس أساقفة الكنيسة التهنئة للخريجين الجدد قائلاً :

"لاشك أن ماتعلمتوه خلال سنوات الدراسة ساعدكم أن تزدادوا في معرفة فكر الله وتتعمقوا في تعليم الرسل، و أصلى أن يساعدكم هذا التعليم لكي تكون خدمتكم خدمة فعالة ومؤثرة تؤدي إلى نمو الكنيسة وامتداد ملكوت الله."

من جانبه قال المطران سامي فوزي عميد الكلية :

"تحدث الرب عن أن الحصاد كثير والفعلة قليلون فهي دعوة لنا! ان الكنيسة تحتاج خدام حقيقيين يرسلهم الرب ليجمعوا حصاده، مضيئاً؛ خدام لا يكلوا ولا يملوا فالله يريد خدام يقابلوا التحديات بسيف الكلمة المقدسة."

5. Episcocare reopens their nurseries, taking COVID precautions into consideration:

Episcocare, which is the non-governmental arm of the Episcopal/Anglican Church, re-opened their nurseries in El Salam City and at the Ain Shams Development Center for children under the age of six as children over the age of six return to school.

Dr. Maged Mousa, Director of Episcocare, said that "the administration was keen to ensure that the nurseries met the health and safety requirements for protection from the Corona virus, which includes: social distancing while wearing face coverings and training the teachers to regularly monitor the health status of the children, including taking their temperature to see if they have a fever."



الرعاية الأسقفية تستأنف العمل بالحضانات بإجراءات احترازية ضد كورونا

تستأنف مؤسسة الرعاية الأسقفية التابعة للكنيسة الأسقفية الأنجليكانية العمل بالحضانات التابعة لها بمدينة السلام و مركز تنمية عين شمس للأطفال دون سن الستة سنوات هذا الشهر مع اقتراب عودة المدارس من جانبه قال دكتور ماجد موسى مدير مؤسسة الرعاية الأسقفية في بيان صادر عن الكنيسة اليوم، إن إدارة المؤسسة حرصت على قيام الحضانات باستيفاء متطلبات الوقاية و السلامة الصحية للحماية من فيروس كورونا و الخاصة بتوفير الكواشف الحرارية و استخدام المعلمات لأغطية الوجه و تدريب المعلمات على ضمان العمل على متابعة الحالة الصحية للأطفال وأضاف موسى: " نتابع تنفيذ برنامج العمل اليومي بما يضمن استمتاع الأطفال ببيئة التعلم و تعويضهم عن فترة الإغلاق التي قضوها بعيداً عن الاندماج في أنشطة التعلم بالحضانة."

6. The Episcopal/Anglican Church continues the initiatives of "Together We Develop Egypt" in Minya:

The Episcopal/Anglican Church continues the initiatives of "Together We Develop Egypt" project in the Minya Governorate in partnership with the Minya Center Local Council.

Young Muslims and Copts, from the village of Ezbet Salim Pasha in Minya, worked together to help clear the entrance of their village. The head of the local council helped the youth in the afforestation process and hosted an exchange where they discussed the most important needs of their village that need to be addressed in order to facilitate basic living.



• الأسقفية" تواصل مبادرات "معاً من أجل تنمية مصر" وتشجر منطقة عزبة سليم باشا بالمنيا

واصلت الكنيسة الأسقفية الأنجليكانية مبادرات مشروع معاً من أجل تنمية مصر في محافظة المنيا بالتنسيق مع المجلس المحلي لمركز المنيا.

وذكرت الكنيسة الأسقفية في بيان لها اليوم: تضمنت الفعاليات مبادرة لتشجير مدخل القرية شارك فيها شباب من المسلمين والأقباط من قرية عزبة سليم باشا بالمنيا ورئيس المجلس المحلي الذي ساعد الشباب في عملية التشجير و تبادل معهم أطراف الحديث عن أهم احتياجات القرية لتسهيل المعيشة

7. "Gusour" Cultural Center hosts Isis String Orchestra and Awtar Quartet:

On the night of 26 November, the Cultural Center of the Episcopal/ Anglican Church in Egypt hosted for the first time the orchestra, Isis, alongside the Awtar Quartet, in All Saints' Cathedral in Zamalek.

The performance, led by Khaled Saleh, was the culmination of a three-month long intensive workshop as amateur musicians learned to work together and play together as an orchestra.

The first performance was held from 7pm-8pm and was followed by the second performance from 8:30pm-9:30pm in order to take into account Covid precautions. Extra space was placed between each attendee's seat so that for each performance only 50% of the cathedral space was used.



Archbishop Mouner Hanna, Archbishop of the Province of Alexandria, welcomed the attendees, and expressed the Church's appreciation for the role of the arts and culture. The arts, he expressed, are an important tool in the community which can help fight against forms of extremism and violence. The church established the Gusour Center as a bridge to the community.

مركز جسور بالأسقفية يستضيف حفل أوركسترا إيزيس الوتري بمشاركة رباعي أوتار :



مساء يوم الخميس الموافق ، 26 سبتمبر ، استضاف مركز جسور الثقافي بالزمالك ، التابع للكنيسة الأسقفية الأنجليكانية في مصر الحفل الأول لأوركسترا إيزيس الوتري للهواة بمشاركة رباعي أوتار ، أمس الخميس في كاتدرائية جميع القديسين بالزمالك

وذكرت الكنيسة الأسقفية في بيان لها ، أن هذا الحفل يأتي تنويحاً لورشة عمل مكثفة امتدت على مدار ثلاثة أشهر من التدريب على العزف الجماعي داخل الأوركسترا الوتري بتكوينه الكلاسيكي الغربي بقيادة خالد صالح

أقيم الحفل الأول من الساعة 7 إلى الساعة 8 وتلاه الحفل الثاني من الساعة 8:30 إلى الساعة 9:30 وذلك مراعاة للإجراءات الاحترازية والتباعد بين المقاعد حيث تم استخدام أقل من 50% من الطاقة الاستيعابية للمكان في كل حفل

من جانبه رحب المطران منير حنا رئيس أساقفة الكنيسة الأسقفية بالحاضرين مؤكداً على تقدير الكنيسة لدور الفن والثقافة في نبذ التطرف والعنف وهو المبدأ الذي دفع الكنيسة لتأسيس مركز جسور .

9. Expansion of Harpur Memorial Hospital Menouf:

On 16 November, Dr. Mouneer Hanna, Archbishop of the Province of Alexandria, alongside Bishop Samy Shehata, Bishop of the Episcopal/Anglican Church in North Africa for the Province of Alexandria, opened the new expansion of the Episcopal/Anglican Hospital, Harpur Memorial Hospital in Menouf.

The new expansion included the second phase of the external clinics, the emergency department which will treat both adults and children, an orthopedic department, and a lab testing center.



In the presence of Dr. Gomaa, the former Mufti of the country, Bishop Mouneer Hanna expressed his happiness at the achievement in building a new expansion of the hospital that cost 56 million Egyptian pounds, which was provided through very generous donations. This day was particularly exciting as the hospital was celebrating its 110th anniversary. He shared, *"We are very happy with the new building and these new facilities, but even more so, we are excited that they will be able to help serve hurting people. The doctors and the workers at the hospital did not come by chance, but God sent them to serve this community."*

Dr. Gomaa shared that this hospital is helping to provide medical and vocational training and that the hospital teaches and trains medical professionals at the highest level.

Mouhammad Mousa, deputy governor of Menoufia, shared that he believed God sent us the Coronavirus as a test and a call for mankind to join together in solidarity. He stressed that for 110 years the community and the hospital have partnered together to serve the patients with kindness and love.

Dr. Samir Rizkallah, director of the hospital, shared his excitement at the addition of the emergency outpatient building and the testing laboratory, which are part of the second phase of a new 550 square meter outpatient building. These additions to the hospital help the doctors and staff to provide excellent service, they help to improve the health system, and ultimately they help in the process of curing diseases.

It is interesting to note that Harpur Memorial Hospital in Menouf was founded by Dr. Frank Harpur, an Irish physician sent in 1910. Dr. Harpur (Harmel, as the Egyptians called him) arrived to Egypt in 1889 and his dream was to provide medical service to those in the villages who desperately needed it. In the beginning, Dr. Harpur would travel by boat on the Nile River and treat patients. Because the number of villagers in need of medical help continued to increase, a permanent hospital on land was needed. Harpur Memorial Hospital Menouf was established in 1910. Dr. Harpur was the first director of the hospital and since that time, doctors and staff at the hospital have continued to serve the community.

• توسعات بتكلفة ٥٦ مليون جنيه لخدمة أكبر للمرضى:

منير حنا مفتتحًا توسعات جديدة بمستشفى الأسقفية في 16 نوفمبر: الفقراء أولاً

افتتح الدكتور منير حنا رئيس أساقفة إقليم الإسكندرية للكنيسة الأسقفية والأسقف سامي شحاتة مطران الكنيسة الأسقفية في شمال افريقيا التابع لإقليم الاسكندرية.

المرحلة الثانية من مبنى العيادات الخارجية ومبنى الطوارئ الجديد بمستشفى هرمل التذكاري بمنوف التابعة للكنيسة وذلك بحضور دكتور علي جمعة مفتي البلاد السابق وعدد من قيادات الكنيسة ومحافظة المنوفية

أعرب الدكتور منير حنا عن سعادته بما وصفه بالإنجاز في بناء توسعات جديدة للمستشفى تكلفت ٥٦ مليون جنيه من خلال مساعدات وتبرعات وذلك في ذكرى مرور ١١٠ سنة على تأسيس المستشفى

وأكد أن المستشفى دليل على أمانة الله الذي يبني ويعمر ويرسل لنا من يؤمنون بالخدمة في هذه المؤسسة الطبية مشددًا : الفقير أولاً في هذا المكان وتابع: سعاداً جداً بالمبنى الجديد لكن يهمننا أيضاً العاملين في المبنى وأن يظل بداخلهم الرغبة في خدمة الناس فهم لم يأتوا صدفة بل أرسلهم الله لخدمة المجتمع

فيما قال الدكتور علي جمعة إن الله يحب الخير الدائم فهو مورد من موارد رضا الله مؤكداً أن المطران منير حنا يفعل الخير باتقان وديمومة وشمول وأكد جمعة إن الطب علم وفن فالعلم نتلقاه بالكتب والفن بالتدريب فهو ليس غائباً عن المستشفى التي تقوم بالتعليم وتدريب الفرق الطبية على أعلى مستوى لأنها تريد الكمال

بينما اعتبر محمد موسى نائب محافظ المنوفية أن الله أرسل لنا فيروس كورونا كاختبار ودعوة للتكاتف الإنساني مؤكداً أن المستشفى شاهدة على ١١٠ سنة من شراكة في الخير والمحبة والإنسانية

من جانبه قال دكتور سمير رزق الله مدير المستشفى: تتضمن المرحلة الثانية من مبنى العيادات الخارجية قسم الطوارئ وقسم طوارئ الأطفال والحوادث وعيادة العظام بالإضافة إلى معمل تحاليل .

وأكد على أن هذه الخطوة تأتي في إطار حرص المستشفى الدائم على صحة المرضى وتقديم خدمة متميزة لهم والارتقاء بالمنظومة الصحية العلاجية وخدمة المواطنين .

تعتبر هذه المرحلة هي الثانية من مبنى العيادات الخارجية الجديد حيث تقام على مساحة 550 متر مربع من إجمالي مساحة المبنى الجديد التي تبلغ 1500 متر مربع.

الجدير بالذكر أن مستشفى هرمل منوف أسسها الدكتور فرانك هاربر وهو طبيبٌ مرسلٌ أيرلندي عام 1910م إذ كان الدكتور هاربر (هرمل كما دعاه المصريون) قد وصل الى مصر عام 1889م و كان حلمه أن يقدم خدمه طبية للقرويين البسطاء المحرومين فيها إما لضيق ذات اليد او لبعدهم عن مكان تقديم الخدمه الطبيه وفي عام 1894م بدأ يتجول بقارب في بعض فروع نهر النيل للوصول لهؤلاء القرويين و علاجهم نظراً للحاجة لوجود مستشفى ثابت لعلاج الحالات الأكثر تعقيداً و كذلك زيادة عدد المرضى، تم إنشاء مستشفى هرمل منوف عام 1910م و كان هاربر أول مدير لها واستمر المستشفى يعمل من ذلك التاريخ واضعاً نصب عينيه الهدف الذي من أجله تم إنشاء المستشفى و تناوب على إدارتها عدد من الأطباء بعد وفاة الدكتور هاربر.



10. Expansion of the Episcopal/Anglican School in Menouf:

Dr. Mouneer Hanna, Archbishop of the Province of Alexandria, and Bishop Samy Shehata, Bishop of the Episcopal/Anglican Church in North Africa, under the Province of Alexandria, opened the new expansion at the Episcopal/Anglican School in Menouf, in the presence of Dr. Ali Gomaa, the former Mufti of the country, and Mouhammad Mousa, deputy governor of Menoufia. The ceremony began with the cutting of the ribbon, opening the primary education building. Following the ribbon cutting ceremony, the students read a portion of poetry and a portion of the Quraan. Students with disabilities from Al Manara Center shared an artistic performance.



Dr. Ali Gomaa expressed his happiness as he sees the school as a success. The students are not just educated academically but the school equips them with skills and trainings which help them to grow into maturity.

Bishop Mouneer shared that that writer and Author Ghali Shoukri, who was a graduate of the school, said that the school taught him to love his country and to love his Muslim neighbors.

In addition, Dr. Ibrahim Fawzi, the former Minister of Industry, one of the school's graduates, through a letter, expressed his gratitude to the school, which he felt used the best educational methods.

Dr. Ali Gomaa pointed out that the school is focused on education and equipping the students with skills which were seen in the presentation that the students gave at the opening ceremony. He stressed that the school provided a learning model which not only cares about the academic atmosphere but also cares about the students, the professors, and staff.



Mouhammad Mousa, the deputy governor of Menoufia, said that the school reflects the authentic spirit of Egypt, which brings together Muslims and Christians, a place for the crescent and the cross. He stressed his pride in the magnitude of the achievement of the Episcopal School as they teach students to be citizens who are invested in their community.

Magdy Abu Al-Saad, the school director, said that the new expansion adds three classes to the elementary school which is very helpful as the classrooms are already at full capacity. The school receives many applications for new students but because of space they have been unable to accept them, now these additional classrooms will help.

The Episcopal School was established 135 years ago, as the Episcopal Church desired to meet the needs of the Egyptian people, not only through spiritual and religious means but also by meeting the educational, physical, and social needs. The Episcopal School in Menouf is considered a tangible link that connects the church to the community, not isolating itself from any particular group but open and welcoming to all.

• منير حنا وعلى جمعة يفتتحان توسعات جديدة بالمدرسة الأسقفية بمنوف:

افتتح الدكتور منير حنا أنيس رئيس إقليم الإسكندرية للكنيسة الأسقفية والاسقف سامي شحاتة مطران الكنيسة الأسقفية في شمال إفريقيا التابع لإقليم الإسكندرية اليوم الاثنين توسعات جديدة بالمدرسة الأسقفية بمنوف وذلك بحضور الدكتور علي جمعة مفتي البلاد السابق ومحمد موسى نائب محافظة المنوفية



بدأ الحفل بقص شريط الافتتاح مبنى التعليم الابتدائي وقدم تلاميذ المدرسة فقرات متنوعة بدأت بالقرآن الكريم ثم الشعر كما أدى تلاميذ مركز المنارة من ذوي الإعاقة عرضاً فنيًا

أعرب الدكتور علي جمعة عن سعادته بما وصفه بنجاح نموذج التربية والتعليم والتدريب وهي ثلاثية تبني شخصية ناضجة نفسيًا وعقليًا

وقال حنا إن اليابان نهضت بعد مأساة هيروشيما ونجازاكي بالتعليم حيث ترصد ميزانية كبيرة للتعليم باعتباره سببًا رئيسيًا لتقدم اليابان وهي نفس قناعاتنا تجاه وطننا مصر

وأضاف: عام ١٩٩٥ جددنا المدرسة وقال المفكر غالي شكري وقتها وهو أحد خريجي المدرسة إن المدرسة علمته حب الوطن وجبرانه المسلمين وتجويد قراءة القرآن

وتابع حنا: الدكتور إبراهيم فوزي وزير الصناعة السابق أحد خريجي المدرسة أعرب عن امتنانه لمدرسته التي اتبعت أفضل الأساليب التعليمية وذلك في رسالة بعثها لأسرة المدرسة

فيما أشار الدكتور علي جمعة إلى أن المدرسة تحرص على التربية والتعليم والتدريب الذي يعطي المهارات التي رأيناها في العروض التي قدمها الطلاب بشكل متناغم مؤكدًا أن المدرسة قدمت نموذجًا يهتم بالجو العلمي ويهتم بالطالب والأستاذ

واستكمل: بنينا نموذجًا قابلًا للتكرار ونجحنا في نتاج هذا النموذج حين رأينا أولادنا اليوم بعقول ناضجة تكشف عن شخصياتهم

بينما قال محمد موسى نائب محافظ المنوفية إن المدرسة تعكس روح مصر الأصيلة التي تجمع بين المسلمين والمسيحيين يرتفع فيها الهلال والصليب

وشدد على فخره بحجم الانجاز الذي تحققت به المدرسة الأسقفية التي تبني مواطن واعى ومؤمن ببلده يعرف نسيجهما الوطني

من جانبه قال مجدي أبو السعد مدير المدرسة إن التوسعات الجديدة تضيف ثلاثة فصول للقدرة الاستيعابية للمدرسة في المرحلة الابتدائية بقسميها العربي واللغات مؤكدًا إن الفصول الإضافية تأتي استجابة لرغبات أولياء الأمور حيث نستقبل أعداد هائلة من المتقدمين سنويًا وتمنعنا ظروف الكثافة من قبولهم

المدرسة الأسقفية تأسست قبل 135 عاما إذ كان للكنيسة الأسقفية هدف واضح للخدمة من خلال مؤسساتها في مصر، عن طريق الإهتمام بالجانب الروحي والديني للإنسان وذلك عبر تغطية الاحتياجات التعليمية والصحية والاجتماعية ومن ثم تعتبر المدرسة الأسقفية بمنوف رابط عملي يصل الكنيسة بالمجتمع ولا يعزلها عن حركة البناء في مصر.

Prayer Requests:

1. Pray for the people of Gambella who are suffering from recent flooding. For many, their houses and churches are destroyed.
2. Pray for our the training for the youth, led by Deacon Mark, as they will be equipped with leadership skills to help them better serve in the youth ministry of their churches.
3. Pray for all the doctors around the world who are serving selflessly during the pandemic.
4. Pray that the Lord will provide funds towards the building extension of Harpur Memorial hospital, Sadat City.
5. Above all, pray for the new province of Alexandria. May it flourish, grow, and faithfully fulfill the Lord's purposes.

Amen.....

نصلى:

1. نصلى من أجل شعب جامبيلا الذين يعانون من الأونة الأخيرة بسبب الفيضانات، منازلهم وكنائسهم، تدمرت.
2. نصلى من أجل تدريب الشباب الذى يقوده الشماس مارك، الذين يتم تزويدهم بمهارات القيادة ليساعدوا بشكل فعال فى خدمة الشباب بكنائسهم.
3. نصلى من أجل جميع الأطباء حول العالم الذين يخدمون بتفانى اثناء وقت جاحة كورونا.
4. نصلى إلى الله أن يمنحنا تمويلات لأستكمال توسيعات مبنى مستشفى "هاربر" بمدينة السادات.
5. فى المقدمة، نصلى من أجل إقليم الأسكندرية أن يزدهر وينمو ويحقق بكل أمانة مشيئة الله.

آمين....